
BINNENLAND 

HET ARPA-CONGRES TE GRONINGEN 

Hoewel het Congres der Internationale ARPA officieel 29 Juni begon, hield de 
Nederlandse Vereniging voor Orthodontische Studie daags tevoren haar üde 
algemene vergadering. Na het huishoudelijke gedeelte opende Boll. B e r t r a m 
de rij van sprekers met zijn voordracht: „Graphiek in de mondorthopaedie". 

's Middags besprak Dr J. M o e ij s, Utrecht: „Enkele chirurgische aspecten 
van de beenphysiologie". 

Na een korte gedachtenwisseling volgde Dr Schweizer uit Zurich, met 
het thema: Die Behandlung des extremen Distalbisses mit Dehnungsvorbissplatte 
und intermaxillaren Gummizügen", waarbij zich een demonstratie van de appa- 

ratuur op gipsmodellen aansloot. 
Tenslotte hield Prof. O. H o f f e r, Milaan, een beschouwing over: „Instru- 

menten für die Konstruktion der abnehmbaren und festsitzenden Apparate", 

met projectie van diapositieven. 
Des avonds was er in restaurant „de Faun" gelegenheid voor de deelnemers 

aan het Congres om met elkaar kennis te maken. 
Woensdagmorgen om 9 u. 3o werd het Congres door coll. D u y v e n s z 

als voorzitter van de Ned. ARPA officieel geopend in de Aula van de 

Rijksuniversiteit. 
Hij gaf hierna het woord aan de erevoorzitter van het Congres: Mr P. W. J. H. 

C o r t van der Linden, burgemeester van Groningen, die zijn wel- 
komstrede hield in het Frans. Daarna was het woord aan Prof. Dr P. J. E n k, 
Rector Magnificus van de Rijksuniversiteit te Groningen, die eveneens in het 
Frans het wetenschappelijk doel der Arpa belichtte. 

Coll. S p o o r e n b e r g, getuigde namens de Minister van Sociale zaken 
en de Directeur-Generaal van de Volksgezondheid van de belangstelling der 
overheid. Ten slotte sprak Prof. M. H u t, als voorzitter van de Odonto-stoma- 
tologische Sectie van de Faculteit der Geneeskunde. 

Na deze officiële verwelkoming gaf de voorzitter der Nederl. ARPA het 
voorzitterschap over aan Dr h.c. René J a c c a r d, voorzitter der ARPA 
Internationale, die in een magistrale redevoering het belang van deze bijeen- 
komst uiteen zette. 

Na afloop introduceerde hij de buitenlandse vertegenwoordigers en wel voor 
Engeland: Dr Cros s, voor Frankrijk: Prof. Dr H u 1 i n, voor Zwitserland: 
Prof. Dr H e 1 d, voor Zweden: Prof. Dr N o r b e r g en voor Italië: Prof. Dr 
H o f f e r, die allen met een korte toespraak antwoordden. Prof. H o f f e r bood 
de voorzitter een bel aan, om de leiding te vergemakkelijken. 
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De vertegenwoordigers van Roemenië, Hongarije, Joegoslavië en Tsjecho-
slowakije, hadden helaas geen toestemming kunnen verkrijgen aan het Congres 
deel te nemen. 

Na de officiële redevoeringen opende Dr Ja c c a r d het wetenschappelijk 
gedeelte met een beschouwing getiteld: „De quelques problèmes actuels". 

Daarna was als eerste onderwerp aan de orde: de nomenclatuur en de classi-
ficatie. Rapporteurs waren Prof. H e 1 d en Dr P. D. B e ij e 1 e r, die beiden blijk 
gaven van een gefundeerd inzicht omtrent deze moeilijke en veel omstreden 
materie. 

Hierop volgden voordrachten van Prof. H u 1 i n (Parijs) over: „La nomen-
clature odonto-stomatologique en rapport avec les Parodontoses" en „Nomen-
clature didactique, graphiques et expressive des lésions cliniques des formes de 
Parodontose". Een fraaie gekleurde film verduidelijkte zijn behandelingsmethode 
op patiënten. 

Vervolgens werden de voordrachten van• de afwezige Prof's Pal  a z z i, O'r-
b a n (Chicago) en S i e g m u n d (Münster Westf.) voorgelezen. Vooral de 
beschouwingen van Dr B e ij e t er en Prof. H e l d naar aanleiding van de 
beide laatste verhandelingen waren buitengewoon belangwekkend. 

's Avonds had er een gezellige bijeenkomst plaats in het clubhuis te 
Paterswolde, waarheen met autobussen gereden werd. De stemming was daar 
zeer geanimeerd, jammer, dat het weer, (storm en regen), tegenwerkte. 

Donderdag morgen werd om 8 u. 3o reeds begonnen. Opvallend was de goede 
opkomst elke dag op dit vroege uur. 

De lezing van madame S o u 1 i e over: „Classification clinique des formes de 
Parodontose", werd met grote belangstelling gevolgd. Prof. H e 1 d imponeerde 
de vergadering door een beknopt, zeer helder exposé van alle tot nu toe gehouden 
voordrachten. Hierbij sloten zich wetenschappelijk zeer interessante debatten 
aan. 

Na de lunch, door coll. D u y v e n s z het dertigtal congressisten aangeboden, 
sprak Dr G r o en te Amsterdam over: „Diffuse alveolar atrophy, (a form of 
periodental disease and its relationship with osteoporosis of the spin and (pre)-, 
senile generalized osteoporosis". Met Du y v.  e n s z samen was hij in de loop der 
jaren tot de overtuiging gekomen, dat paradentose dikwijls samen gaat met 
osteoporotische verschijnselen aan de ruggewervels en dat dus sommige vormen 
van paradentose (een osteoporose) op Ca insufficiëntie berust. Hij bewees dit aan 
de hand van röntgenfoto's van alveolen en ruggewervels. Dit was eeti van de 
meest belangrijke voordrachten. Deze in het Engels gehouden lezing werd nu en 
dan onderbroken voor een kort résumé in het Frans. Een langdurig applaus be- 
wees hoezeer deze voordracht tot de toehoorders had gesproken. 

Hierna volgden de voordrachten van Madame C h e v a n c e-G ir a u d 
„Des Paradentoses aux autres formes de senescences" en van coll. Dr d e J o n g e 
„La sénescence de la denture". Ook deze voordrachten hadden een aandachtig 
gehoor. 

Tenslotte kwam Dr Boss a r d aan het woord over: „Importance du chlorure 
de sodium dans le traitement des paradentoses". Een interessant betoog, dat hij 
op zijn bekende geestige wijze hield en waarin hij met proeven de voortreffelijk-
heid demonstreerde van zout als gebitreinigingsmiddel.. 

Des avonds had prof. H u t verscheidene deelnemers bij zich aan huis uitge- 
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nodigd en bewees mevrouw H u t hoe voortreffelijk zij haar gasten kon ont-
vangen. Bij een lopend koud souper was de stemming alleraangenaamst en be-
wezen Dr J a c c a r d en Prof. H u 1 i n, dat de botsing hunner wetenschappelijke 
inzichten hen alles deed vergeten. Zij zaten knie aan knie tegen elkaar te betogen 
en vergaten alle lekkernijen, die hun werden toegeschoven. Van H u 1 i n 
hoorde men niet anders dan: „je dis, je dis!" en van Ja c c a r d: „Attends, 
attends". 

Vrijdag morgen 8 u. 3o werd door Dr V a u t h i er de verhandeling van Dr. 
K a 11 a ij, Zagreb (Joego-Slavië) : „Neue Wege in der Paradentose Behand-
lung" voorgelezen, daar ook deze geen toestemming had kunnen verkrijgen aan 
het congres deel te nemen. 

Juist op het moment, dat het haar beurt was een voordracht te houden, arri-
veerde mej. Dr W a g e n b i c h 1 e r uit Bad-Gastein. Haar korte, doch door-
dachte lezing over: „Paradentose a la lumière dela. prophylaxe" werd door alle 
aanwezigen met de grootste aandacht gevolgd. 

Hierop was het woord aan mejuffrouw S c h u i 'ring a, lector aan de Rijks-
universiteit te Utrecht, met haar voordracht getiteld: Chirurgische Prothese", 
naar wie de toehoorders met veel belangstelling luisterden. De tentoonstelling 
van haar werk op dit gebied, welke naast de vergaderzaal was gearrangeerd, 
kreeg druk bezoek en algemeen was het oordeel, dat nergens in het buitenland 
een dergelijke uitgebreide verzameling bestond. 

Hierna werd de gedachtenwisseling gehouden over: „Les thèmes des maladies 
internes en rapport avec les paradentopathies". Prof. Held en Dr J a c c a r d 
stelden hierbij vast, dat Groen en D u ij v e n s z door hun onderzoekingen 
een zeer belangrijk aetiologische factor gevonden hadden. 

Tegen het middaguur werden de congressisten op het Stadhuis door de bur-
gemeester en enkele bestuurderen der stad Groningen ontvangen en werd de 
toespraak van Mr Cor  t. van  der Linden eerst beantwoord door Dr 
J a c c a r d, die ook nu weer bewijs gaf van zijn redenaarstalent en vervolgens 
door de voorzitter der Ned. ARPA, D u ij yens  z, die dank uitsprak voor de 
gastvrijheid, door de stad Groningen zo gul geboden. 

Na de lunch was aan de orde het thema : „Traitement Fonctionnel". Daar 
Dr M e z 1, Praag niet aanwezig was, werd het rapport uitgebracht bij monde 
van Dr Vauthier. 

Hierop volgden de voordrachten van het echtpaar Dr B i a g g i, Windich, 
(Zwitserland) welke mevrouw Dr B i a g g i, door haar echtgenoot niet verge-
zeld, alleen hield. Zeer vele en zeer goede diapositieven verduidelijkten deze in-
teressante uiteenzettingen. 

Ook de voordracht van Dr Hans R. M u h 1 e m a n n was van betekenis, 
daar hij als eerste er op wees, in zijn beschouwing over: „les limites therapeutiques 
de l'orthodontie en vue d'une prophylaxe paradentaire", dat orthodontische 
apparaten soms fatale gevolgen kunnen hebben, wanneer de elementen verkeerd 
belast worden, en welks preventie voortdurende röntgencontrole nodig maakt. 

Na de voordracht van Dr U. Vauthier: "L'équilibration fonctionelle post 
orthodontique", waarin hij het grote belang naar voren bracht, om na orthodon- 
tische behandelingen, de elementen in de juiste occlusie in te slijpen, volgde de 
gedachtenwisseling over 2: Traitement Fonctionnel. 

Het was weer Prof. H e 1 d, die een zeer duidelijk résumé gaf van de gehouden 
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lezingen over dit onderwerp en de aandacht vestigde op de voordracht van Dr 
M u h 1 e m a n n, die als eerste de overbelasting ter sprake gebracht heeft, die 
kan ontstaan bij het gebruik van orthodontische apparaten. 

Na nog enkele minder belangrijke discussies had de huishoudelijke vergadering 
plaats van de ARPA Internationale. Als plaats voor het volgend congres in 1951 
werd Madrid aangewezen. De voorzitter sprak de hoop uit, dat door deze keuze, 
Zuid-Amerikaansehe collegae in grotere getale aan het congres zouden deel-
nemen. Ook zal getracht worden nauwere samenwerking te zoeken met de 
Noord-Amerikaanse vereniging voor Periodontologie. 

Zaterdag 2 Juli waren de deelnemers reeds vroeg voltallig aanwezig om naar de 
voordrachten te luisteren van Prof. P a r m a (Milaan) en Prof. W a c h s-
m a n n (Praag) die helaas beiden niet aanwezig konden zijn en hun manus-
cripten met lantaarnplaatjes hadden ingezonden. Na Prof. P a r m a's: Les gingi-
vites dans les anomalies orthodontiques" volgde Prof. W a c h s m a n n's : „Les 
gingivites et les paradentoses dans les cas d'anomalies d'occlusion", dat een aan-
vulling en in zekere zin een critiek was op de visie van Prof. P a r m a. Daarna 
kreeg collega D u ij z i n g s het woord voor zijn vraagstelling: „Est-ce que 
l'Orthodontie est le père et la mère des paradentopathies", welker beantwoording, 
evenals de lezing van Prof. H o f f e r (Milaan) : „Orthopaedic fonctionelle en 
rapport avec les paradentopathies" door luid applaus gevolgd werd. 

Buiten reeds eerder georganiseerde uitstapjes was de Zaterdagmiddag aan een 
excursie gewijd voor alle deelnemers: met de dames per autobus naar Usquert, 
waar de imposante boerderij van de heer R i e t e m a bezichtigd werd en daarna 
de zaadveredelingskultuur van de heer H ij 1 k e m a te Mensingaweer. 

Die avond kwamen een 45-tal congressisten met hun dames in Hotel „Frigge" 
bijeen aan het afscheidsdiner, voorafgegaan door een zeer geanimeerde „borrel". 

Dr J a c c a r d dankte voor alle medewerking, in het bijzonder hen, die met 
voordrachten of op andere wijze hadden medegewerkt het congres zo goed te 
doen slagen. 

De tafel-praeses, Coll. D u ij yens  z, dankte daarna allen die naar Groningen 
waren gekomen in het belang van het werk der ARPA en in het bijzonder de 
voorzitter Dr J a c c a r d en de vice-voorzitter Dr V a u t h i e r en hoopte, dat 
de buitenlanders een goede indruk van ons land zouden meenemen en hun 
Hollandse vrienden niet zouden vergeten. 

Daarna voerden Prof. Dr E n k als Rector Magnificus en Prof. Dr v. L ook e-
r e n C a m p a g ne als voorzitter der Medische Faculteit het woord, ge-
volgd door Prof. H u t als voorzitter der Odontologische afdeling dezer faculteit 
en voorts nog verscheidene buitenlandse vertegenwoordigers. 

Wanneer zowel het slotdiner als het gehele verloop van het Congres de deel-
nemers tot voldoening en voldaanheid heeft gestemd, dan is het welslagen der 
organisatie voor een niet gering deel te danken aan het duo T e m p e 1—Prof. 
H u t, dat zich buitengewoon veel moeite heeft gegeven om het geheel te doen 
slagen. In H u t's benoeming tot erelid van de ARPA-Internationale moge hij 
mede een waardering zien uitgedrukt voor de vele goede zorgen, waarmede hij 
en zijn medewerkers deze wetenschappelijke ontmoeting hebben omringd. 

Jammer alleen dat het Congres niet meer actieve belangstelling van onze, 
eigen collega's heeft ondervonden dan het bescheiden aantal dat zich naar 
Groningen had opgemaakt. 	H. K. MICHAELIS, Secr. Ned. Arpa 
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